
國立成功大學理學院研究生優良畢業論文獎申請辦法 

Application of Outstanding Thesis Award of Graduate Student, College 

of Science, NCKU 

 

一、目的：為鼓勵理學院具有研究潛力之優秀碩士生及博士生積極從事創新研究工作，發表

優質學術著作，本院設置「國立成功大學理學院研究生優良論文獎」，表揚優良論文。

Objective: to encourage outstanding graduate students to engage in innovative 

research and publish high-quality academic works and to recognize outstanding 

theses. 

 

二、獎勵對象：限本院各系所經指導教授及系所推薦 113 學年度碩士班及博士班應屆畢業生。

(應屆畢業生：口試通過及繳交成績應於 114/7/31 前) 

Object of Reward: 113 academic year fresh graduates from departments in the 

College of Science and recommended by their advisor and department. (For fresh 

graduates, passing oral examination and submitting result by July 31, 2025) 

 

三、推薦名額： 

    Quota of Recommendation 

    1. 博士生論文獎：各系所可推薦至多 1 名。 

Ph.D. Thesis: each department can recommend a maximum of one student. 

    2. 碩士生論文獎：各系所可推薦名額如註 1。 

       Master Thesis: refer to comment #1 for criterion and quota. 

 

四、申請時間：申請學生應依各系所規定期限向各系所提出申請。申請時應繳交下列資料：

(申請資料請繳交紙本及電子檔各 1 份，電子檔請合併成 1 個檔案)  

    Application Time: defined by each department, and students to follow and apply 

accordingly to department office with the following materials. (Please provide 

one paper copy and one digital copy which combines all materials required) 

1. 申請表 Application form. 

2. 中、英文論文摘要（1,000 至 1,500 字，包括研究動機、目的、進行方式、重要結論

等）*若碩士及博士畢業論文以英文撰寫則免附中文摘要。 

Abstract of thesis in English and Chinese (1,000 to 1,500 words, including 

motivation, objective, method of research, important conclusions, etc.). 

* Chinese abstract is not required if thesis is written in English. 

3. 自評表 Self-assessment form. 



*博士生論文獎申請者，應至少有一篇與畢業論文相關的 Q1 發表文章。 

*For doctoral applicant, a minimum of one relevant publication in Q1 of SJR. 

4. 具結書 Affidavit. 

5. 其他與論文相關之發表資料或獎項（請註明） 

Thesis-related publications or awards (please specify). 

6. 學位論文 1 本(中、英文均可)  

       One paper copy of thesis. (either in English or Chinese) 

7. 指導教授推薦函 Recommendation letter of advisor. 

 

五、審查與評選：請各系所自行召集委員辦理審查，審查方式由各系所自行決定，並於 114

年 10 月 1 日(星期三)17:00 前，由系所將推薦的學生名單及申請資料(紙本及電子檔)繳

交至理學院，由院長召開學術委員會評選。 

    Review and Selection: Conducted by each department, and please provide the list 

of recommended students and their application materials (both paper and digital 

copies) to the college office by October 1, 2025, PM5:00. Dean of the college will 

convene the academic committee to select the awardees.  

 

六、頒獎日期：本院將擇期公開頒發獎狀及獎學金。博士生論文獎獎學金新台幣 10,000 元；

碩士生論文獎獎學金新台幣 5,000 元。無法到場者可請代理人受獎。 

Awards Dates: College will announce the date to publicly award certificates and 

scholarships. Ph.D. and master thesis award scholarship are NTD 10,000 and NTD 

5,000, respectively. Those who are unable to attend may ask a representative to 

receive the award. 

 

七、獲獎者之參賽論文，若經調查認定確有違反學術倫理情事，應追回其所獲得獎學金。 

 Awarded scholarship shall be reclaimed when the thesis violates academic ethics.  

 

註 1：碩士生論文獎各系所可推薦名額，依各系所 113 學年度碩士班畢業人數決定，畢業人數 24 人

以下至多可推薦 1 名；畢業人數 25-49 人，至多可推薦 2 名；畢業人數 50 人以上，至多可推

薦 3 名。 

Comment #1: 

Quota of recommendation for master's thesis award per department depends on 

corresponding account of 113 academic year fresh graduates: 

Graduates <25：1. 

Graduates between 25 and 49：2. 

Graduates ≥50：3. 


